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KAM  
S ODPADY?

DVŮR 
U KULTURNÍHO 

DOMU
ULICE LOUČKY

SBĚRNÝ DVŮR 
POZOŘICE  

ST- 15:00-18:00 HOD 
SO- 8:30-11:30 HOD

DALŠÍ

PAPÍR ANO  
– klecový kontejner

ANO  
– modrý kontejner

ANO

PLAST ANO  
– žlutý kontejner

ANO  
– žlutý kontejner

ANO

SKLO ANO  
– zelený kontejner

ANO  
– zelený kontejner

ANO

BIOODPAD NE NE ANO domovní kompostéry

KOVY ANO - popelnice NE ANO
mobilní sběr - SDH 

SIVICE

ELEKTRO
ANO – klecový  
kontejner (pouze 

menší kusy)
NE ANO

E-BOX u obchodu 
v Sivicích (baterie 
a drobné elektro)

VELKOOBJEMOVÝ NE NE ANO

NEBEZPEČNÝ NE NE ANO

SUŤ NE NE ANO (za poplatek)

JEDLÝ OLEJ  
Z DOMÁCNOSTÍ

ANO  
– popelnice FRITEX

NE ANO

PNEUMATIKY NE NE ANO

TEXTILNÍ 
MATERIÁLY NE NE ANO

Vážení spoluobčané, 
Naše pozornost se v těchto dnech upírá k válečné-
mu konfliktu na Ukrajině a k osudům milionů lidí, 
kteří byli nuceni za dramatických okolností opustit 
svůj domov. Chci z celého srdce poděkovat vám, 
kdo pomáháte zmírňovat dopady války. Ať už uby-
továním uprchlíků, příspěvky věcnými i finančními, 
poskytnutím pracovních příležitostí, nebo třeba 
radou, pomocí, vlídným slovem. 

Přes dramatické události si příroda zachovává 
svůj rytmus a řád. Přichází jaro, sluneční paprsky 
vlévají do žil novou energii a lákají k vycházkám 
do přírody. Jistě by nás nebavilo procházet se 
přírodou, kde se povalují odpadky. Tímto děkuji 
dobrovolníkům, kteří se zúčastnili úklidu Sivic 
v rámci akce „Ukliďme Česko“. Společně usilujeme 
o pěknou a přívětivou obec. 

Děkuji za váš zájem o obec. Přicházíte za námi 
na obecní úřad s náměty, připomínkami – na vaše 
podněty se snažíme reagovat. Někdy se podaří 
záležitost vyřešit k vaší spokojenosti celkem brzy, 
jindy to nejde ze dne na den, prosíme o trpělivost. 
Možná jste si všimli drobných úprav na Vrchu ulic 
a u hospody, řešíme propadené kanály, chodníky, 
lavičky… právě to jsou podněty, které vzešly od vás.

Konečně se uvolnila protikoronavirová opatření 
a můžeme opět žít více společensky. Jsem moc 
ráda, že se v naší obci daří tradicím. O Velikonocích 
vyrazili na svou pouť sivickými ulicemi hrkači, aby 
od Zeleného čtvrtku do Vzkříšení nahrazovali zvuk 
zvonů. V odloženém termínu se uskutečnil Obecní 
ples, co kdyby v lednu zase řádil kovid… Ne, 
nechci strašit. Ženáči se chystají uspořádat hody 
a samozřejmě se všichni těšíme na náš největší 
svátek – tradiční hody na sv. Rocha. Přijměte 
pozvání i na další akce pořádané obcí nebo spolky, 
sebe i pořadatele potěšíte.

Buďme spokojení s tím, co máme. Co jsou drahé 
energie a pohonné hmoty proti tomu, co zažívají 
obyvatelé Ukrajiny!

Přeji vám krásné jarní dny prožité v míru. 

Marie Kousalová

Z jednání zastupitelstva obce Sivice
22. 2. 2022

Zpráva o činnosti a kontrola plnění úkolů: 
Informace paní starostky se týkaly hospodaření 
obce za rok 2021, realizovaných investičních akcí 
(Biocentrum, pročištění příkopu a trubní propustek, 
dětské hřiště u školy, obecní sad), připravovaných 
akcí (plocha u křižovatky Vrch ulic – Hlinky, úpravy 
ve sportovním areálu, přeložka NN a VN a nové 
veřejné osvětlení v ulici Za Brankou, příprava loka-
lity Nebosády, regulační plán pro lokalitu Štegle…). 
Pan místostarosta informoval o řešení směny studny 
v Dílech, dopravní studii a aktualizaci pasportu 
dopravního značení.

Inventarizace k 31. 12. 2021: Inventarizace majet-
ku, pohledávek a závazků obce Sivice ke dni 
31. 12. 2021 byla provedena v období od 10. 1. 2022 
– 14. 2. 2022. Složení hlavní inventarizační komise: 
Jana Fléglová, Oldřich Ondráček, Martin Tesař. Byly 
předloženy ke schválení návrhy na vyřazení majetku 
a inventarizační zpráva.

Koupě pozemku a uzavření kupní smlouvy: 
Územní plán obce Sivice předpokládá propoje-
ní centra obce jihozápadním směrem – do ulice 
Za Brankou a rozvojových ploch určených pro sport 
a rekreaci. Podmínkou pro budoucí realizaci propo-
jení je získání pozemků do vlastnictví obce. Bylo 
zadáno zpracování územní studie lokalit C4 a C5, 
která prověřila možnosti řešení. V rámci studie byl 
vypracován návrh geometrického plánu, jehož pod-
statou je směna a prodej částí pozemků obci Sivice 
tak, aby byl vytvořen koridor pro budoucí propojení.

Rozpočtové opatření č. 1/2022: Příjmy se zvyšují 
o 460 400 Kč (dotace na dětské hřiště), financování 
se zvyšuje o částku 4 739 600 Kč (krytí výdajů). 
Výdaje se zvyšují o celkovou částku 5 200 000 Kč, 
z toho 4 000 000 Kč na nákup nemovitosti č. p. 176, 
400 000 Kč na úpravy v kulturním domě, 200 000 Kč 
na provoz sběrného dvora, 600 000 Kč na dokončo-
vací práce v Obecním domě. 

Zpráva o uplatňování územního plánu: Pořizovatel 
- Městský úřad Šlapanice předložil zastupitelstvu 
obce ke schválení Zprávu o uplatňování územního 
plánu obce Sivice za období 2017 – 2021.

Smlouva o spolupráci – Sběrný dvůr Pozořice: 
Návrh smlouvy o spolupráci při provozování sběr-
ného dvora Pozořice byl schválen. Sběrná místa 
(na Loučkách a u kulturního domu) budou nadále 
v provozu. Velkoobjemový a nebezpečný odpad 

budou občané obce Sivice odevzdávat do sběr-
ného dvora Pozořice, mobilní svoz se neusku-
teční. Biologicky rozložitelný odpad bude likvido-
ván v domovních kompostérech a sběrném dvoře. 
Kontejnery na bioodpad v obci rozmístěny nebudou.

Volba člena Finančního výboru: Petr Blahák, dosa-
vadní člen Finančního výboru, byl zvolen do funkce 
místostarosty. Dle zákona o obcích nesmí být sou-
časně členem finančního výboru. Finanční výbor je 
pětičlenný, stávajícími členy jsou Jiří Pölzer, Martin 
Škrob, Eva Mollová a Čestmír Ondráček. Na pozici 
člena Finančního výboru byl navržen a zvolen David 
Kroča.

Zvýšení počtu provozních zaměstnanců: 
Vzhledem ke zvýšeným nárokům na údržbu zeleně 
a veřejných prostranství je potřebné zajistit odpoví-
dající personální kapacitu. Zastupitelstvu je navrže-
no zvýšit počet zaměstnanců provádějících údržbu, 
úklid obce a zahradnické práce o dva úvazky. V sou-
časné době je možné obsadit 3 pracovní místa, nově 
bude maximální počet provozních pracovníků 5.
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Unikající provozní kapaliny
O parkování na komunikacích (i mimo ně) zde 
bylo napsáno několik článků, ale co je potřebné 
otevřít za téma, jsou okolnosti v podobě skvrn 
od provozních kapalin unikajících z vozidel. 

Pokud se projdete naší obcí a zaměříte se na zem, 
není možné si nevšimnout ,,památek’’, které 
na některých místech vytváří nehezké, velmi vidi-
telné obrazce. Ať se jedná o unikající olej, brzdo-
vou nebo chladicí kapalinu (za unikající kondenzát 
z klimatizace Vás nikdo postihovat nebude), vždy 
jde o znečišťování prostředí a provozovatel vozidla 
by měl závadu co nejdříve odstranit a zajistit vyčiš-
tění daného místa. Bylo by velmi hezké, kdyby 
každý, kdo tento problém objeví u svého vozidla, 
se na to zaměřil a více se to již neopakovalo. 
Děkujeme, že naši obec udržujete hezkou a čistou!

Petr Blahák
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Příkop a propustek podél polní 
cesty v Dílech
Celý název tohoto projektu je „Biocentrum Sivice – 
Trubní propustek a pročištění silničního příkopu“. Příkop 
převádí vodu z odlehčovacího potrubí Pozořického 
potoka do tůně v biocentru, kde se voda zdrží, aby 
nezpůsobila problém v níže položené obci Tvarožná. 
Na poměrně strmé břehy příkopu bylo pod tlakem 
nastříkáno travní osivo s pískem. Kromě ochrany před 
povodněmi by vodní dílo mělo přispět také k tomu, aby 
v suchém období tůň úplně nevyschla, jako tomu bylo 
v uplynulých letech. Vše ukáže čas.

Celkové náklady projektu činily 1 065 821 Kč, z toho 
400 000 Kč bylo uhrazeno z dotace, kterou poskytl 
Jihomoravský kraj.

Co je nového v Dobrovolném 
svazku obcí Šlapanicko
Jak už mnozí z vás ví z dřívějška, Dobrovolný svazek 
obcí Šlapanicko (DSO) vloni dokončil stavbu druhé 
etapy cyklostezek na Šlapanicku. Součástí této etapy 
jsou trasy Jiříkovice – Blažovice a Kobylnice - Prace, 
které byly slavnostně otevřeny 16. září 2021. Stavba 
tím sice skončila, ale pak následovalo ještě vyřízení 
všech potřebných administrativních záležitostí včetně 
kolaudace a vyúčtování dotace z Ministerstva pro 
místní rozvoj, které jsme odevzdali před Vánocemi  
a čekáme každou chvíli její proplacení.

Od 1. ledna 2022 má naše DSO nově 30 členů. 
K původním 27 přistoupily obce Mokrá - Horákov, 
Střelice a Troubsko.

Od října do ledna jsme řešili problémy spojené 
s námitkami účastníků stavebního řízení na stavbu 
I. etapy cyklostezek na Pozořicku, která spojí Brno-
Líšeň, Podolí, Velatice a Tvarožnou a je už třetí 
etapou našich cyklostezek. Po jejich vyřešení bylo 
stavební povolení vydáno 16. února 2022. Po nabytí 
právní moci jej budeme dokládat jako poslední doku-
ment k žádosti o dotaci a budeme čekat na vydání 
rozhodnutí o jejím poskytnutí.

Prakticky současně bylo vyhlášeno výběrové řízení 
na zhotovitele stavby. Po jeho vyhodnocení bude pro-
vedeno výběrové řízení na banku, která bude stavbu 
financovat. Po jeho skončení bude podepsána smlou-
va se zhotovitelem a může začít stavba. Plánujeme to 
v průběhu měsíce května nebo června podle toho, jak 
rychle se podaří všechno potřebné vyřídit. Dokončení 
plánujeme do 30. 4. 2023.

Už v září jsme podali žádost o územní rozhodnutí 
na stavbu II. etapy cyklostezek na Pozořicku, která 

se týká obcí Tvarožná, Sivice, Pozořice a Kovalovice. 
Po vydání rozhodnutí budeme i na tuto etapu žádat 
o dotaci.

Od podzimu 2021 se také realizuje projekt zavede-
ní door-to-door systému svozu tříděných odpadů, 
do kterého se zapojilo město Šlapanice a dalších 6 
obcí našeho DSO. Občané dostali zdarma popelnice, 
do kterých mohou ukládat tříděný odpad přímo doma 
a svozová firma je bude odvážet od jejich nemovitostí.

Jen tak pro zajímavost – jedná se o nákup 12 634 
popelnic, dále o velkoobjemové kontejnery, štěpkovač 
a potřebný hardware a software pro svozová vozidla 
a také pro obce. Na jejich nákup máme přislíbenou 
dotaci ve výši 90 % uznatelných nákladů.

Z dotace se rovněž financovala výsadba aleje Tuřanka 
ve Šlapanicích, kde bylo vysázeno 91 stromů, převáž-
ně ovocných. 

Zároveň pracujeme na přípravě dalších tras cykloste-
zek na Pozořicku (aktuálně na úseku Velatice – Mokrá 
– Horákov), na Ostopovicku a v okolí Moravan. O tom 
třeba někdy příště.

Rudolf Staněk a Miroslava Poštolková, 
 DSO Šlapanicko

Parkování i zeleň
Aut přibývá, na druhé straně bychom chtěli zachovat 
co největší plochy zeleně. U křižovatky Vrch ulic – 
Hlinky jsme se pokusili najít kompromisní řešení. 
Místa k stání aut budou zatravněná. Částečnou nevý-
hodou je, že je nelze používat okamžitě, je potřeba 
nechat trávu vyrůst a zesílit. Plocha bude doplněna 
o strom a zeleň. Plakátovací plochu jsme přemístili 
na lépe přístupné místo u zastávky autobusu.

Marie Kousalová

Dětské hřiště na školním dvorku
Snad se bude dětem líbit. Je barevné. Maják bude 
v létě rozprašovat vodu. Loď je vlastně houpačka. 
Panák na skákání, housenka, palisády jsou určeny 
k pohybovým aktivitám. Z kostek (odřezků) lze stavět 
a pod pergolou si dát svačinku. Také nemohl chybět 
slon s průlezkou a skluzavkou. Oficiálně děti dosta-
nou hřiště k svému svátku 1. června, ale hrát si tam 
mohou už teď.



Rozšíření skupinového vodovodu 
pro obce Šlapanicka

Od září 2019 pracovali zaměstnanci Divize Morava 
společnosti OHLA ŽS spolu s partnerem ve sdru-
žení společností IMOS Brno, a.s na realizaci pro-
jektu s oficiálním názvem „Šlapanicko – posílení 
skupinového vodovodu, II. etapa“, jehož cílem 
je odstranění problémů se zásobováním vodou 
ve vybraných obcích tohoto regionu. 

Investorem je Svazek obcí pro vodovody a kanalizace 
Šlapanicko. Pitnou vodou zásobuje patnáct ze šest-
nácti členských obcí: Blažovice, Babice nad Svitavou, 
Jiříkovice, Kobylnice, Kovalovice, Mokrá-Horákov, 
Ochoz u Brna, Podolí, Ponětovice, Pozořice, Prace, 
Sivice, Šlapanice, Tvarožnou a Viničné Šumice. To vše 
se děje prostřednictvím kvalifikovaného provozovatele, 
kterým je Vodárenská akciová společnost.

I. etapa

Společnost OHL ŽS byla již zhotovitelem první etapy 
stejnojmenného projektu, jehož realizace probíhala 
v letech 2013–2015. V rámci této stavby byly zrekon-
struovány přivaděče od nově vybudovaného hlubin-
ného vrtu HV 301 na Říčkách až po původní vodojem 
nad Jiříkovicemi. U nového vodojemu v Mokré, jehož 
akumulace je 2000 m3, byla postavena dokonce i roz-
hledna. Hlavním efektem první etapy bylo posílit zdroje 
vody a minimalizovat ztráty.

II. etapa

Smyslem druhé etapy tohoto projektu zahájené v září 
2019 je rozšíření skupinového vodovodu Říčky o další 
obce směrem na jih, tzn. Blažovice, Prace, Kobylnice 
a Ponětovice. Navržená koncepce předpokládá napo-
jení těchto obcí na zdroj Říčky, nicméně ponechává 
stále možnost jejich zásobování ze Šlapanic. V navr-
hovaném systému se předpokládá průměrná distribuce 
cca 1700 m3/d respektive 3150 m3/d v denním maximu. 
Systém bude dotován pitnou vodou ze dvou zdrojů, 
primárně ze zdroje Říčky a sekundárně z Brněnské 
vodárenské soustavy. Poměr využití jednotlivých zdrojů 
bude záležet na jejich aktuální vydatnosti. 

Zdroj Říčky

Základním zdrojem pitné vody pro tento skupinový 
vodovod je zdroj Říčky I a II. V lokalitě Říčky I byl 
v rámci projektu vybudován nový hydrogeologický vrt 
HV 4 hloubky 218 metrů, který je vystrojený v celé 

délce AC zárubnicemi. Provedená čerpací zkouš-
ka trvající dvacet jedna dní potvrdila vydatnost vrtu  
7,5 l/s a následné fyzikálně-chemické a bakteriologic-
ko-mikrobiologické rozbory potvrdily výbornou kvalitu 
podzemní vody s parametry vody kojenecké s vyššími 
hodnotami iontů vápníku a hořčíku.

Vodovodní řady a vodojemy

Celková délka vybudovaných vodovodních řadů je 
17,5 km. Z této délky bylo položeno 6,5 km  potrubí 
z tvárné litiny DN 200 a 11 km potrubí PE 100 RC DN 
150 a DN 100. Při pokládce potrubí PE 100 RC DN 
150 bylo ve vhodných lokalitách využito technologie 
pluhování. Délka takto uložených vodovodních řadů 
dosáhla 6 kilometrů. 

Neméně důležitou součástí projektu bylo vybudování 
šesti vodojemů buď jako novostaveb nebo v místech 
stávajících vodojemů, které již kapacitně a tlakově 
nevyhovovaly. Čtyři z těchto vodojemů byly provedeny 
monoliticky: VDJ Sivice 2 x 150 m3,  VDJ Pozořice I  
2 x 125 m3, VDJ Pozořice II 2 x 75 m3 a VDJ Prace  
2 x 200 m3. Zbylé dva vodojemy VDJ Pozořice III 2 
x 100 m3 a VDJ Tvarožná 2 x 100 m3 byly provedeny 
ze sklolaminátového potrubí. Dvě akumulační nádrře 
délky 17 metrů o průměru DN 3000 jsou spojeny čelní 
armaturní komorou délky 7,5 metrů.

Závěr

Projekt byl dokončen v listopadu 2021 a zkolaudován 
v březnu 2022. Projekt bude mít zásadní vliv na kva-
litu a zabezpečení dodávek pitné vody pro obyvate-
le obcí Blažovice, Jiříkovice, Kobylnice, Kovalovice, 
Ponětovice, Pozořice, Prace, Sivice a Tvarožná. 

V neposlení řadě je třeba zmínit výraznou podporu 
Státního fondu životního prostředí a Jihomoravského 
kraje, bez jejichž příspěvku by se projekt nepodařilo 
realizovat.

Zpracoval Ing. Petr Široký, 
vedoucí projektu, Divize Morava

Základní informace
Oficiální název  
projektu:

Šlapanicko – posílení skupi-
nového vodovodu, II. etapa

Investor: Svazek obcí pro vodovody 
a kanalizace Šlapanicko

Zhotovitelé: OHL ŽS, a.s. 
IMOS Brno, a.s.

Projektant: AQUA PROCON s.r.o.
Termín zahájení: 09 / 2019
Termín dokončení: 11 / 2021
Finanční objem: 176 mil. Kč
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Obr.1 Vodojem Pozořice I

Obr.2 Vodojem Pozořice III

Obr.5 Armování stropu vodojemu Prace

Obr.3 Pluhování potrubí PE DN 150

Obr.4 Dvoukomorový sklolaminátový vodojem DN 
3000 v Tvarožné
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Mateřská škola Sivice
Naší první akcí v novém roce 2022 byl lednový 
Den medvídků. Do školky vždy putuje spousta 
oblíbených plyšových kamarádů, se kterými pak 
děti cvičí, zpívají, povídají si o nich, vyrábí je, 
kreslí a usínají s nimi.

V únoru nás navštívilo loutkové divadlo ROLNIČKY 
a děti se mohly podívat na pohádku "Krtek a jeho 
kamarádi".

Po delší době přijelo i mobilní planetárium. V obrov-
ském kopulovitém stanu, který se sotva vešel do třídy, 
děti sledovaly promítání na jeho strop - pohádku 
o tom, jak funguje vesmír.

Nechyběl ani maškarní ples v tělocvičně školy - prů-
vod masek, tanec a různé soutěže.

Dalším divadlem bylo DIVADLO Z TRUHLICE 
s pohádkou "Jak na správnou hygienu".

Velký úspěch měl Den kuchařů. Děti samostatně 
vyráběly různé pokrmy podle svého výběru - tyčin-
ky, sušenky, štrůdl atd. Předškoláci zvládli dokonce 
i pizzu.

Jaro jsme přivítali Dnem květin, ve kterém škol-
ka doslova rozkvetla živými i umělými květinami 
ve vázách, na oblečení i díky květinovým šperkům, 
doplňkům a výzdobě.

Velikonoční svátky jsme zahájili hledáním velikonoč-
ních pokladů - zajíčků, vajíček atd.

Iveta Nosová

Zápis do mateřské školy Sivice pro školní rok 
2022/2023 (s nástupem od 1. 9. 2022) bude  
10. 5. 2022 od 8 do 11 hod v mateřské škole. 

Rodiče a děti si zároveň mohou naši školku pro-
hlédnout. K zápisu je potřeba přinést vyplněnou 
a od dětského lékaře potvrzenou přihlášku a kopii 
rodného listu dítěte. Přihlášku si můžete stáhnout 
na webových stránkách Základní školy a mateřské 
školy Sivice.

   

Zápis do 1. třídy
Slavnostním dnem pro předškoláky je zápis 
do první třídy, který v sivické škole proběhl  
12. dubna.

Přivítali jsme 16 budoucích školáků (9 děvčat a 7 
chlapců), kteří předvedli, co se ve školce i doma 
naučili. Při rozmanitých úkolech poznávali barvy, 
geometrické tvary, písmena, také počítali, dokreslo-
vali obrázek, zpívali nebo recitovali básničku.

Věříme, že si děti kromě malé pozornosti odnesly 
i příjemnou vzpomínku z prvního setkání se školou. 

Na všechny budoucí prvňáčky a prvňačky se moc 
těšíme v září!

Eva Skočovská
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Ostatky
Masopust, fašank, voračky, voráčí, končiny, kar-
neval a hlavně lidově a i nečastěji používaný 
název v Sivicích Ostatky letos připadly na začátek 
meteorologického jara – úterý 1. března.

Paradoxem letošních ostatků je fakt, že za normál-
ních okolností tohle všeobecné veselí ukončuje 
dobu zábav, plesů a jiných oslav. Ovšem z důvodu 
epidemiologických opatření letošní Ostatky slavnost-
ní období mezi Vánocemi a postní dobou zahájily 
a i zároveň ukončily. 

Kolem druhé hodiny odpoledne se otevřela vrata 
hasičské zbrojnice a nemalá skupina masek vyrazila 
za doprovodu kapely a zpěvu na tradiční masopustní 
průvod obcí. Kati výhružně mávali sekerami, vodník 
lákal dušičky do svých hrníčků, klaun děsil svým zje-
vem, Anti-COVID jednotka rozdávala očkovací dávky, 
cigánské vědmy věštily z ruky za doprovodu osamělé 
cudné sociální pracovnice a výběrčí daní rozdávali 
informační letáky o nových daních. Samozřejmě vše 
bylo pod dohledem početných fanoušků, kteří dopro-
vázeli průvod skoro po celou cestu.

Aby vše bylo podle tradic, tak večer se v místním 
kulturním době volně navázalo na taneční zábavu, 
kterou o půnoci ukončilo tradiční pohřbívání Basy, 
která by se po Velikonocích měla opět rozehrát…. 
A doufejme, že už bez přerušení až do následujících 
Ostatků.

Za celou organizaci pěkného úterního odpoledne 
a večera patří velký dík hasičům, kteří tuto tradici 
skvěle udržují a pořádají každý rok!

Petr Blahák

Bavme se a družme se
Pauza od zimního společenského života byla velká 
a vleklá.  O to větší radost jsme měli po zjištění, že 
zrovna v den konání Ostatků se ruší téměř všechna 
opatření. Nemuseli jsme se tedy obávat, že budeme 
všichni spravedlivě umláceni respirátory za to, že 
jsme se venku veselili. Nehledě na to, že bychom 
samozřejmě žádná nařízení porušovat nechtěli… ☺ 
Mohlo tudíž začít chystání masek a také organizování 
večerního smutečního obřadu. Tradice byla dodr-
žena nejen dnem pořádání, ale i časem a místem 
srazu. ☺ Se zpožděním menším, než jsou dodávky 
všemožných materiálů a surovin, vyrazili jsme vstříc 
pouličnímu rejdění. Kapela sladila nástroje a krok, 
masky se snažily udržet formaci a dobrou náladu. 
Odpoledne příjemně plynulo a masek i přihlížejících 
přibývalo. Pravda, hodových délek průvodu jsme 
nedosahovali, ale nakročeno k tomu jistě bylo. Bylo 
skvělé vidět, že jsou lidé rádi za trochu příjemného 

rozruchu nepříliš veselých dní konce měsíce února 
i předchozích měsíců.  Zakončení letos již nemohlo 
proběhnout v hospodě na návsi, ale o kousek dál 
– v místě pozdější smuteční akce. Vaňáčkovy věci 
činili trachtu veselejší a ti, kteří dorazili za zábavou 
a dobrým pitím se dobře bavili. Před půlnocí jsme se 
rozloučili s nebožkou basou, poplakali si a rozešli se 
domů vyspat se na onen čtyřiceti-denní půst.

Jsme rádi, že jste nám pomohli tuto krásnou tradici 
udržet i v letošním roce. Budeme se těšit na další akci 
na viděnou.

Vaši hasiči
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Velikonoční hrkání
Že není jen tak, obejít třikrát za den celou vesni-
ci s velkým tragačem, ať prší nebo pálí slunce, 
to ví každý z nás, který v dětství chodil hrkat. Je 
to těžké, je to dlouhé, je to ohlušující… přesto 
se v Sivicích rok co rok sejde i 50 dětí každého 
věku a chtějí být u toho. Třeba jako letos. Proč?

Hrkání ve dnech velikonočního třídenní nahrazu-
je zvuk zvonů, které „odlétají do Říma“ - umlkají 
na znamení smutku těchto dnů. Tradice hrkání je 
velmi stará, první prameny o dřevěných „chřestač-
kách“ nahrazujících zvony pochází z 16. století. 
Zvuk, který se původně užíval i při liturgii, měl 
symbolizovat rozruch nad uvězněním Ježíše Krista, 
zemětřesení při ukřižování, později také rozhoř-
čení nad zradou Jidáše. Forma obchůzky s hrkači 
po vesnici je doložena už v 17. století. Vždy se jed-
nalo o výsadu chlapců, leckde je tomu tak dodnes. 
Význam pro chlapce mělo hrkání v samostatné čin-

nosti, v službě obecnímu společenství. Bylo jejich 
výsadou. Chlapci měli svoji hierarchii, sami si volili 
svého vůdce. Snahy dospělých zasahovat do těchto 
rozhodnutí, byly marné.

V Sivicích tomu nebylo jinak. Obchůzka vesnicí, 
kdysi jako dnes, má svoji danou trasu i zastavení. 
Trasa se v průběhu let musela přizpůsobit nové 
zástavbě, časem mezi chlapce přibyla i děvčata. 
A hrkání přitahuje sivické děti dodnes. I když je tra-
dice pozměněná, i když sami hrkači nemusí znát její 
historii. Možná ale právě z vědomí dlouhé kontinuity 
vychází energie dnešních dětí, které berou do rukou 
hrkače, podobné anebo úplně stejné, jaké brali 
do rukou jejich rodiče, dědečci, pradědečci. 

S velkým obdivem všem letošním hrkačům děkuji, 
že se nedali odradit počasím ani únavou a na místo 
prázdninového lenošení znovu o rok posunuli naši 
krásnou sivickou tradici.

Alena Koukalová

Tyto nejvýznamnější křesťanské svátky nemají stálé 
datum. Boží hod velikonoční připadá na nejbližší 
neděli po prvním jarním úplňku, který letos nastal 
v sobotu 16. dubna. Velikonoce mají v Sivicích 
duchovní náboj a provázejí je tradiční zvyklosti.

Od Zeleného čtvrtka do Bílé soboty chodí hrkači.

V neděli odpoledne pletli hoši na dvoře u kulturního 
domu pomlázku. Akce se konala v režii Sportovního 
klubu. Každý si mohl sám nebo za povzbuzování 
ostatních pomlázku vlastnoručně vyrobit. Stane se 
společné pletení pomlázky tradicí?

Pondělí velikonoční patří koledování. Letos se konečně 
obešlo bez omezení a na počtu koledníků to bylo znát.

Velikonoce
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Memoriál Jiřího Bartáka 
Dne 26. března letošního roku proběhlo v sivic-
kém kulturním domě vzpomínkové odpoledne 
spojené s tradičním koštem vín. Vzpomínka patři-
la našemu velkému kamarádovi Jiřímu Bartákovi, 
který si přál oslavit své sedmdesáté narozeniny 
uprostřed svých kamarádů a přátel. 

Bohužel, Jiří nám odešel dřív, než se mohlo setkání 
uskutečnit. Jiří si také přál, aby mu na oslavě zatanco-
val v řadě obcí již proslavený (smajlík) Sivický taneční 
klub, jehož byl zakládajícím členem a i přes své zdra-
votní problémy poctivým tanečníkem. 

To jsme mu nemohli při vzpomínce odepřít. 
Nastudovali jsme nový program podle muzikálu 

Chicago a Jiřímu jsme zatančili. Jiří si také přál, 
aby to bylo řízkové odpoledne a to se také povedlo. 
Řízky i uzené byly výborné a o vínu sivických vinařů 
ani nemluvě. Vše se snědlo a vypilo do posledního 
drobečku a kapky. K tomu všemu vyhrávala kapela 
4Tety z Tvarožné, takže jsme si někteří i zatancovali 
a trochu vyblbli. Bylo nám všem dobře, ale smutno !!! 
Jiříku, budeš nám pořád chybět, hlavně tvůj humor 
a elán, s kterým jsi dokázal spoustu z nás doslova 
nadchnout pro své myšlenky. 

Poděkování za tuto vzpomínku patří manželce Jirky 
- paní Věrušce Bartákové a paní starostce Marii 
Kousalové. Miloš Chalupecký

Výtěžek ze vstupného ve výši 18 000 Kč byl věnován 
na pomoc Ukrajině.

XI. Obecní ples 
Obecní ples se vydařil, děkujeme všem, kdo přišli. 
Od samého začátku byl plný parket a bylo vidět, že 
si hosté ples a tanec užívali. Velké poděkování patří 
zaměstnancům obce, kteří ples připravili, skvělé 
kapele Panorama a také štědrým sponzorům.

Dostali jsme pochvalu od přespolních:

"Vážená paní starostko,
v sobotu 23.4. jsme se zúčastnili obecního plesu 
v Sivicích. Byli jsme velice překvapeni vysokou kultur-
ní úrovní této společenské akce.
Prostředí na nás zapůsobilo příjemně, obsluha byla 
usměvavá a vstřícná. Ocenili jsme velký prostor 
vyhrazený k tanci, úžasné občerstvení i kvalitní kape-
lu. Navíc program proložený ukázkami tanců doplnil 
vhodně atmosféru plesu. 
S ohledem na skutečnost, že se každý rok pravidelně 
účastníme celé řady různých tanečních akcí, můžeme 
konstatovat, že se skutečně  jednalo o mimořádně 
zdařilý večer. Moc děkujeme a rádi přijdeme i příště.

Naďa a Karel Tesaříkovi ze Šlapanic"
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Taky bojujete se vzdorem?
Já ano. V sobě samém. Vím, že mám něco udělat, 
ale nechce se mi. Může to mít tisíce podob, a to 
každodenně. Sám se tomu divím, kde se to ve mně 
bere…

Velmi mi pomohla jedna knížka, která tento jev úžasně 
popsala. Sedí to. Mně to pomohlo mé vzdory pojme-
novat a tak proti nim účinně bojovat. No, účinně? 
Aspoň se o to snažím!

O co tu vlastně jde? Autor zmíněné knihy tu poukazu-
je na paradox, že svým vzdorem vlastně vzdorujeme 
svému štěstí. Což je zarážející proto, že zároveň 
po štěstí toužíme. Často můžeme projevy vzdoru 
pozorovat mnohem jasněji v životě druhých lidí než 
ve svém vlastním. Moderním slovem je dnes „prokras-
tinace“, tedy odkládání povinností na později. Tento 
povahový sklon křiví lidi po stránce osobní i profesní, 
činí z lidí pouhý stín jejich pravého já. Proč to tak je? 
Zdá se, že odpověď je univerzální a odzbrojujícím 
způsobem jednoduchá: Lidé dělají hloupé věci, jelikož 
mylně věří, že jim přinesou štěstí. 

Během mé přípravy na kněžství nám jeden předsta-
vený, když nás ráno viděl v kapli ještě napůl spící, 

říkal občas tato slova: „Tak bratři, nechce se nám, ale 
chceme, ne?“ Byl to laskavý člověk, jeho výrok byl 
upřímný a opravdu povzbuzující, a tak jsme si tato 
slova na konci ročníků nechali vytisknout na trička. Až 
po čase jsem pronikl do hloubky těchto prostých slov. 
Ano, pro mé životní štěstí nezáleží na tom, CO SE 
MI CHCE, ale CO JÁ SKUTEČNĚ CHCI, pro co se 
rozhodnu a čemu obětuji třeba i svůj život.

Vzdor otravuje náš život, brání nám v opravdovém 
štěstí, klade nám překážky. Když ho necháme, objeví 
se kritika, pomluvy, lenost, strach, výmluvy, negativní 
smýšlení, žárlivost. To vše devastuje naše štěstí. 
Ale teď máme opět velikonoční období, které může 
být výzvou a skutečným „lékem“, jak se vším tímto 
„hnisem“ pořádně zatočit. Jak? Předně vědomím, 
že všichni hledáme štěstí. Pak si zmapovat, co mě 
opravdu činí šťastným a co mé štěstí ničí. Nakonec se 
vydám správnou cestou, i když vím, že v něčem budu 
muset pořádně zabrat. Protože, i když už teď se mi 
trochu nechce, tak OPRAVDU CHCI! A také opravdu 
chci, abychom byli šťastní všichni!

Váš P. Pavel Lacina, farář

Zdroj inspirace: KELLY, M. Nevzdoruj svému štěstí. 
Uhřice: Doron, 2021

Poradci Bílého kruhu bezpečí 
mohou nyní přijet až za vámi
Již 25 let pomáhá brněnská pobočka Bílého kruhu 
bezpečí obětem trestných činů, pozůstalým i svěd-
kům trestných činů. A od loňského roku dokonce není 
vázaná na prostory brněnské poradny. Díky tomu, 
že pro svou činnosti získala vozidlo, mohou poradci 
z Brna vyjet za klienty i mimo své domovské město.

Drtivá většina obětí kriminality, která se obrací pro 
pomoc na brněnskou poradnu Bílého kruhu bezpečí 
žije v Brně či okolí. Je však samozřejmé, že oběťmi 
se stávají i lidé mimo tuto oblast. A pokud nebydlí 
v dojezdové vzdálenosti od Brna nebo je pro ně zkrát-
ka nemožné na pobočku přijít, zůstávali až do nynějš-
ka odkázáni pouze na naši bezplatnou non-stop linku 
pro oběti na čísle 116 006. Změnu v této situaci přináší 
právě mobilní poradna. Díky ní se nyní právní a psy-
chologická pomoc může dostat do kteréhokoli kouta 
Jihomoravského kraje.

Obrátit se na Bílý kruh bezpečí mohou například 
oběti ublížení na zdraví, týrání, vydírání, znásilnění, 
porušování domovní svobody, loupeže, podvodu, 
krádeže a mnohých dalších trestných činů. Poradci 

jim nabídnou především konzultaci, při které vyslech-
nou konkrétní příběh a poskytnou právní informace 
a psychickou podporu. Poradci pracují bezplatně 
a konzultace jsou diskrétní. Setkat se s právníkem 
a psychologem může klient prakticky na jakémkoli 
místě, a to i v mobilní poradně samotné. Je vybavena 
tak, aby konzultaci bylo možné vést přímo uvnitř. 
Klient tedy nemusí uvádět svou adresu pro to, aby si 
poradce k sobě zavolal.

Přístup ke službám Bílého kruhu bezpečí je velice 
jednoduchý. Stačí jedno zavolání na kontaktní tele-
fonní číslo 732 842 664. Pracovnice bílého kruhu pak 
s volajícím domluví vše potřebné a dohodne konkrétní 
podobu a možnosti konzultace. Díky mobilní poradně 
již není domluva vázaná pouze na konzultační hodiny 
brněnské pobočky, tzn. čas konzultace je domluven 
dle možností klienta. Přijít však stále může klient 
i osobně, a to každé úterý či čtvrtek. I v takovém přípa-
dě je však lepší se objednat na uvedeném mobilním 
telefonním čísle.

V případě potřeby pomoci neváhejte Bílý kruh bezpečí 
kontaktovat.

www.bkb.cz, e-mail: bkb.brno@bkb.cz

Termíny akcí ve farnosti
1. - 2. 4.  Jarní setkání s Karlem Řežábkem  

v Pozořicích

10. 6. Noc kostelů v Pozořicích (i celé ČR)

12. 6. farní Pouť do Křtin

26. 6. Mše pod lipami ve Viničných Šumicích

4. 6. 2021

Farní kavárna na podporu lidí 
prchajících před Ruskou agresí  
na Ukrajině
V neděli 6. března proběhla v rámci farní kavárny dob-
ročinná sbírka na podporu lidí prchajících před hrůza-
mi války na Ukrajině. V prostoru před kostelem bylo 
možné občerstvit se kávou i sladkým pečivem. Mnozí 
si odnesli připravené balíčky cukroví, koláčů a buchet 
s sebou domů a dobrovolně přispěli do připravených 
pokladniček. Veškeré vybrané peníze budou pou-
žity na pomoc ukrajinským lidem, kteří přicházejí 
do našich obcí. Velkým potěšením pro všechny bylo, 
že díky pozvání přišli i Ti, kteří onu pomoc potřebují. 
Poděkování patří všem pekařkám, našim milým kavár-
nicím a samozřejmě každému, kdo přispěl. Vybraná 
částka dosáhla 60 095 Kč.

Jarní brigáda na Poustce  
a křížová cesta
V sobotu 5. března se díky více než 30 dobrovolníkům 
z farnosti mohla uskutečnit další brigáda na pozořické 
Poustce. Navzdory ostrému počasí se odvedl velký 
kus práce. Po poradě s krajinnými architekty byl pro-
veden prořez suchých stromů a náletových dřevin tak, 
aby se obnovoval původní ráz kopce: travnaté terasy 
a meze porostlé stromy a keři. Cílem je dosáhnout 
přírodní druhové pestrosti v dané lokalitě, ale také pří-
jemného výletního cíle s krásnými výhledy do okolní 
krajiny. Zveme vás tedy k procházce na Poustku, třeba 
právě nyní, v krásném jarním čase.



Co nového na skautské stezce?
Milí přátelé,

počátkem každého roku probíhá skautská registrace. 
Letos nás ve středisku opět přibylo – je nás v jedenác-
ti oddílech už 439!

O tom, co se dělo po Novém roce v pozořickém 
dívčím a chlapeckém oddíle, se více dozvíte v násle-
dujících řádcích.

Na svátek sv. Jiří, patrona skautů, který letos připadá 
na neděli 24. dubna, bude od 9:30 hodin sloužena 
na Poustce (v případě špatného počasí v pozořic-
kém kostele) mše svatá za naše středisko, na kterou 
všechny srdečně zveme.

Aleš Mikula, zástupce vedoucího střediska

Letošní rok je pro naše setkávání zatím příznivý. 
Od počátku roku schůzky probíhají k naší radosti 
zatím prezenčně. Jsme rádi, že se můžeme vídat 
v našich klubovnách a trávit společně čas. Snad už 
nepřerušovaně až do konce roku. Můžeme se tak 
aspoň lépe připravit na blížící se závody vlčat a svět-
lušek, jejichž střediskové kolo uspořádáme koncem 
dubna a na okresní kolo do Ivančic se vypravíme 
počátkem května. Věřím, že na okresním kole dosáh-
nou naši zástupci dobrých výsledků a někteří postoupí 
do krajského kola. Všem účastníkům závodů přeji 
mnoho úspěchů a krásné počasí!

Podařily se nám uskutečnit výpravy, na které jsme již 
dlouho čekaly. Část oddílu – starší světlušky a skaut-
ky jely na výpravu na skautskou základnu u Pozďatína 

společně s chlapeckým oddílem a nejmladší svět-
lušky vyrazily společně na skautskou chatu pod 
Ketkovákem. Velmi jsme si to užily a doufáme, že 
do konce roku stihneme ještě nějaké podobné zážitky.

O prázdninách v druhé polovině července opět plá-
nujeme čtrnáctidenní letní tábor v Rakoveckém údolí.

Marie Pölzerová – Majka,  
vedoucí 1. dívčího oddílu Pozořice

V únoru se družina Soviček a Fialová šestka vydaly 
na výpravu na chatu pod Ketkovákem. Sice se nás 
nakonec sešlo pouze šest, ale to nám nijak neza-
bránilo si výpravu užít. Společný čas jsme využily 
pro přípravu na závody a hraní her. V sobotu jsme si 
udělaly výlet na blízkou zříceninu a při hledání pitné 
vody jsme si dokonce i vyzkoušely brodění řeky. I přes 
ne zrovna nejlepší počasí se výprava vydařila a snad 
se na chatu ještě někdy vypravíme.

Eliška Poláčková, 1. dívčí oddíl Pozořice

Krásného počasí soboty 15. ledna jsme využili s naši-
mi vlčaty pro výlet do lesů v pozořickém okolí. Účast 
byla hojná, tedy deset chlapců z celkových dvanácti 
členů bílé šestky. Na programu převažovaly hlavně 
hry, ale také jsme si ukázali, jak se sestavují jedno-
duché pasti, či rozdělává oheň. Dohromady jsme 
s četnými zastávkami ušli necelých deset kilometrů 
a myslím, že chlapce jsme na konci dne odevzdali 
řádně unavené, ovšem spokojené. 

Martin Filip – Greenmann, zástupce vedoucího 1. 
chlapeckého oddílu Pozořice

18. – 20. února se nezvykle velká skupina skoro třiceti 
skautů i skautek z pozořických oddílů vydala na výpra-
vu na skautskou základnu u Pozďatína na Třebíčsku. 
Pokud by existovala kniha rekordů autobusové linky 
702, nejspíš bychom obsadili první příčku za nejzapl-
něnější zavazadlový prostor. Přesto jsme si s cestou 
i díky ochotnému panu řidiči nějak poradili. Ačkoliv 
v noci ještě mrzlo, krásného počasí přes den jsme 
využili naplno, ať už výletem, hrami na přilehlé louce 
a ti největší tvrďáci i otužováním v jednom z místních 
rybníků. I pro vedoucí představovala výprava nevšed-
ní zpestření a malý trénink na tábor, kde se snad 
nejpozději zase všichni sejdeme.

Filip Dvořáček, 1. chlapecký oddíl Pozořice
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Dívčí olympiáda 2022 přinesla 
spoustu radosti - 2. dubna 2022
Celkem 25 dívčích týmů, tedy necelé dvě stovky 
děvčat se v Telnici setkaly v sobotu 2. dubna 2022 
při Dívčí olympiádě Modřického děkanátu. 

Dva roky musely mladé účastnice počkat, než se 
po odeznění covidových opatření podařilo obnovit 
tradici těchto jarních setkání. A určitě se to dlouhé 
čekání vyplatilo. Bylo na nich totiž krásně vidět, jak se 
na sebe všechny těšily. Po přivítání telnickým farářem 
a olympijským kaplanem Oldřichem Chocholáčem 
a po ranním požehnání šlapanického pana děkana 
Jana Nekudy v kostele sv. Jana Křtitele vyběhly 
týmy II. stupně ZŠ štafetovým způsobem směrem 
do sportovní haly. Olympijský oheň tam jako první 
přinesly holky ze Šlapanic. Celé dopoledne pak v pře-
tlakové hale a Sokolovně soutěžily ve futsale, což pro 
některé z nich byl skutečně jedinečný zážitek a první 
setkání s tímto kolektivním sportem. A kdo zrovna 
nesportoval, mohl si vyrobit růženec nebo náramek 
z připravených korálků v sokolské šatně. Mladší děv-
čata (I. stupně ZŠ) si na zdejší Orlovně užila Taneční 
show, Pexeso, Vyprávění příběhů, vědomostní soutěž 
Chcete být Biblionářem?, ale také barevnou úpravu 
týmového trička, které každá účastnice obdržela při 
zahájení akce.

V poledne se děvčata sešla v sále Sokolovny, kde se 
společně najedla z připravených dobrot od maminek 
či babiček. Bylo to moc dobré, děkujeme! Po obědě 
se pak společným průvodem vydala do farního koste-
la, kde řádová sestra Františka z Rajhradu vyprávěla 

o svém svědectví z jihoamerických misií. Zároveň si 
každý tým připravil jednu chválu a společně si všichni 
zazpívali. Setkání v chrámě mělo skutečně úžasnou 
atmosféru…

Po obědě si pak program mladší a starší týmy 
vyměnily, takže olympijskou štafetu si užily zase pro 
změnu družstva I. stupně ZŠ. Po páté hodině odpole-
dní se všichni sešli na Orlovně, kde proběhl finálový 
večerní program. Nejdříve se předvedly nejlepší týmy 
v Taneční show, pak také dva nejlepší „vypravěči 
příběhů“ z každé kategorie a také nominované nejo-
riginálnější tanečnice z každého týmu. Jako tradičně 
celodenní program vrcholil módní přehlídkou, bez 
které si už naši olympiádu neumíme ani představit: 
z toaletního papíru a starých novin a za pomoci 
izolepy jednotlivé týmy vyzdobily své reprezentantky 
do podoby zvířátek. Naše malá „živá papírová ZOO“ 
se pak následně postupně prezentovala na podiu 
velkého sálu Orlovny. To bylo potlesku a nadšení! 
Úkolem odborné poroty (měnínský a blučinský pan 
farář P. Jaroslav Trávníček, sestra Františka, starost-
ka Sivic Marie Kousalová, místostarosta Telnice Jan 
Dudák a Kristýna Hoffmanová z Viničných Šumic) 
bylo vybrat tři nejkrásnější zvířátka z každé kategorie. 
Byl to ale skutečně složitý úkol, když všichni viděli 
tu parádu, kreativitu a úsilí talentovaných módních 
návrhářek!

Vyhodnocené výsledky celého dne pak pečlivě spočí-
tal blučinský místostarosta Petr Závodník a předložil 
ke slavnostnímu vyhlášení. Toho se kromě šlapanic-
kého pana děkana zúčastnila také ukrajinská rodina 
(Maria, Oxana a Máša), jejíž členové bydlí už nějaký 
čas na Orlovně. 

Jejich pozdrav účastníkům olympiády vyvolal bouřlivý 
ohlas a milé přijetí.

I když spousta dívčích týmů projevovala velikou radost 
ze svého úspěchu, je třeba zmínit, že to nejdůležitější 
bylo samotné setkání. Po dvouleté pauze si opět 
všechna děvčata užila báječné atmosféry plné vzá-
jemné ohleduplnosti, kamarádství a radosti.

Děkujeme velkému týmu pořadatelů z řad dobrovolní-
ků a rodičů. Za permanentní fotografické a videozá-
znamnové služby děkujeme Báře Žákové a Šimonu 
Markovi, za skvělé ozvučení a dronový servis děkuje-
me Františku Kroutilovi ml. Za spolupráci při přípravě 
a pronájmu prostor patří díky Obci Telnice a místním 
Sokolům a Orlům. Děkujeme také všem, kteří jakým-
koliv způsobem k této akci přispěli nebo jí pomohli.

František Kroutil, jménem desítek  
obětavých organizátorů

Konečné pořadí:

mladší kategorie:
1. Brno A
2. Šlapanice B
3. Moravany-Želešice
4. Syrovice A
5. PoŠuKov A
6. Újezd u Brna A
7. Tvarožná
8. Šlapanice A
9. Brno B
10. Zbraslav
11. PoŠuKov-Holubice
12. Telnice A
13. Jiříkovice
14. Blučina A
15. Kobylnice-Prace

starší kategorie:
1. Syrovice B
2. Telnice B
3. PoŠuKov B
4. Šlapanice C
5. Újezd u Brna B
6. Žatčany
7. Moravany u Brna
8. Blažovice
9. Slavkov u Brna
10. Blučina B
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Ukliďme Sivice
9. dubna 2022 proběhla akce Ukliďme Sivice, jedna 
z mnoha úklidových akcí projektu Ukliďme Česko. 
Ráno se ve sportovním areálu na Loučkách sešli 
dobrovolníci, kteří se rozhodli investovat pár hodin 
svého času do dobré věci. Kolem hloučku dospělých 
rejdil a štěbetal houf dětí všech věkových kategorií. 
Od začátku panovala dobrá nálada. Jen zimní čepice 
na hlavách mnohých přítomných napovídaly, že poča-
sí se nevyspalo do růžova.

O to raději si všichni navlékli pracovní rukavice, 
ve kterých bylo přece jen o poznání tepleji. Vzali 
pytle, rychle se rozdělili do skupinek a vyrazili sbírat 
odpadky do vymezené lokality. Jedna mužská skupina 
se vydala na Dílovou cestu klestit křoví podél cesty 
a připravovat tak prostor pro pokračování sivické 
aleje. Sem se postupně stahovaly jednotlivé skupinky 

a nakonec klestili a tahali propletené větve keřů, často 
plné trnů, úplně všichni. Dětem, kterým na to chyběla 
síla, pomohla vytrvalost a zápal pro věc.

Došlo i na tradiční opékání špekáčků. Diskutovali 
jsme o všem možném, smáli se, klábosili a vyřešili 
nejeden palčivý problém tohoto světa. I když úklid 
cizích špinavých odpadků nezní jako práce snů, 
myslím, že můžu říct, že jsme se vlastně dobře bavili. 
Domů jsme odcházeli s příjemným pocitem, že jsme 
přispěli k dobré věci.

Na závěr mi dovolte osobní povzdech. Škoda, že nás 
nebylo víc. Dokázali bychom vyčistit víc lokalit a udě-
lat své okolí příjemnějším místem pro život. Pro náš 
život. Pro sebe. Pokud budete moci, přijďte za rok. 
Vždyť jaký si to uděláš, takový to máš.

Pavel Cenek

MAS Slavkovské bojiště v dubnu 
vyhlásí výzvu pro spolky a obce 
v území
Od letošního dubna se pro obce a spolky na území 
MAS Slavkovské bojiště otevírá možnost podat žádost 
o dotaci na podporu svojí činnosti. Spolky mohou 
žádat na rekonstrukci nebo vybavení svého zázemí, 
pro obce je dotace určena na úpravu veřejného 
prostranství nebo na investice do základních a mateř-
ských škol, včetně knihoven. Žádat také mohou 
svazky obcí, školská zařízení, církevní organizace 
nebo nadace. Příjem žádostí bude probíhat od dubna 
do konce června 2022. Maximální výše dotace bude 
500 tis. Kč. Výše dotace je 80 %.

Všechny informace jsou k dispozici na https://slavkov-
skebojiste.cz/2021/12/09/vyzva-z-programu-rozvoje-
-venkova-pro-obce/

Hana Tomanová
Manažerka MAS Slavkovské bojiště
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19 999,-
26 999,- 

JARNÍ CENA
vč. DPH

a montáže

AŽ SE LÉTO ZEPTÁ,
CO JSTE DĚLALI NA JAŘE...

... Namontovali klimu za akční cenu! :-)... Namontovali klimu za akční cenu! :-)

 ASW H09
výkon chlazení

2,7 KW, A++
výkon topení
2,9 KW, A+

Prodloužená
záruka  let

Sleva platí na objednávky 
uskutečněné do 30. 4. 2022

PŘIJEDEME A ZDARMA ZKONZULTUJEME
ZAMĚŘÍME > NAMONTUJEME > UKLIDÍME

KONTAKT POZOŘICE
Jiří Bouma: 773 93 82 82, kalkulace@hugoklima.cz

www.hugoklima.cz

Kvalitní klimatizační jednotky
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Jak zamezit šíření rzi hrušňové?
Rez hrušňová je houba, která k životu potřebuje 
dva různé hostitelské stromy (jalovec a hrušeň), 
které pořád dokola střídá. Tato parazitická houba 
napadá listy hrušní a strom je pak náchylnější 
k dalším chorobám. 

Při silném napadení může dojít k omezení růstu 
letorostů, deformacím na větvích a následném sní-
žení výnosů. Vzácně se mohou deformace objevit 
i na plodech.

Na hrušeň se výtrusy houby dostávají větrem z jalov-
ce, někdy i z tújí. Přenos probíhá na jaře, především 
za deštivého počasí. K nakažení je nutná vzdálenost 
jalovce a hrušně do 200 metrů, v silném větru může 
být vzdálenost i větší.

Houba přezimuje ve dřevě jalovce. Na počátku jara se 
větvičky nejdříve místy lehce zduří, místy opadá jehličí. 
Na začátku května, když kvetou hrušně, se na jalovci 
objeví žlutohnědé rosolovité výrůstky (tzv. telie), viz 
obr. 1, které uvolňují hnědé zimní výtrusy, ty časem 
zaschnou a vytvoří rezavě hnědé prachové povlaky.

 

Na napadených listech hrušně se v létě objevují žluto-
zelené, později žluto-oranžové skvrny, asi 1 cm veliké, 
nepravidelného tvaru. Uprostřed skvrn listy hnědnou 
a praskají, a lze na nich rozeznat černé tečky viz 
obr. 2. Na spodní straně listů se koncem léta vytvoří 
v místě skvrn výrůstky světle hnědé barvy, viz obr. 3. 
Na podzim se skvrny na svých okrajích zbarví do čer-
vena a z výrůstků se začnou uvolňovat spory rzi, které 
zpětně infikují jalovce.

Rez hrušňová se nepřenáší mezi jednotlivými hrušněmi. 
Letní spory, které se v hrušních koncem léta nahroma-
dí, mají jediný cíl, a to je jalovec. Naopak zimní spory, 
které z jalovce vylétají další rok na jaře, vyhledávají 
hrušně, a nikoliv jalovce. Houba potřebuje po celý rok 
živého hostitele, proto neustále střídá hrušeň a jalovec. 

Proti rzivosti lze provést následující kroky:
 • prevence v podobě izolace hrušní a jalovců 
 •  mechanické odstraňování a pálení větví jalovců, 

na kterých zjistíme telie, popř. likvidace celých 
jalovcových keřů.

 •  na přelomu dubna a května zakrytí jalovců bílou 
netkanou textilí, která zabrání přenosu 

 •  důsledné shrabávání a pálení listí hrušně 
na podzim 

 • postřik (např. Scala nebo Polyram)
 •  pěstování odolných druhů hrušní - Červencová, 

Boscova lahvice, Hardyho, Pařížanka, Lucasova.
 •  pěstování odolných kultivarů jalovců - jalovec 

obecný, jalovec šupinatý či jalovec poléhavý.

Každý, kdo tyto okrasné dřeviny pěstuje, si zajisté 
najde kousek času k pečlivé prohlídce jak vnější části 
koruny a také, co je možná ještě důležitější, i vnitřku 
koruny. Pečlivost se v tomto ohledu vždy mnohoná-
sobně vyplatí. Je určitě v zájmu nejen majitelů hrušní 
invazi tohoto škůdce zastavit.

Nejjednodušším, nejúčinnějším a nejlevnějším 
řešením je likvidace napadených částí jalovců 
v tomto období, na přelomu dubna a května, zvláš-
tě po deštích.   Jozef Poláček

Cimrmani
Virus Covid-19 vytvořil Jára Cimrman, a to těsně 
po první světové válce, kdy ho v dobré víře 
v moudrost čínského lidu svěřil do úschovy tamní 
armádě, která s jeho pomocí měla být v budoucnu 
schopna zastavit příští světovou válku. 

Tato skutečnost je dnes již Cimrmanologům dobře 
známá. Na podzim roku 2019, kdy zkumavku s virem 
otevřeli v čínském Wu-Chanu, však o ní věděl málo-
kdo. Ani my jsme neměli ponětí. Kdybychom totiž 
věděli, co neuvážený krok armádních vědců Země 
nebeského draka ve světě způsobí, nachystali 
bychom premiéru hry Záskok na rok kterýkoli, ale jiný, 
než 2020…

Náš soubor baví své věrné fanoušky amatérským 
ztvárněním her Járy Cimrmana již od roku 2003 
a oblíbený Záskok byl poslední z 15 her žižkovského 

divadla, co nám na repertoáru chyběla. Sivickou pre-
miéru zhlédl zaplněný sál kulturního domu v březnu 
osudového roku 2020. Na obvyklé reprízy již kvůli 
pandemii a navazujícím vládním opatřením nedošlo 
a my všichni si museli počkat na první aprílový víkend 
roku letošního, kdy jsme Záskok sehráli hned třikrát. 
Na obnovenou premiéru jsme se všichni moc těšili 
a všechny tři večery si dosyta užili. Rádi bychom 
poděkovali všem divákům, kteří ani po dlouhé vynu-
cené pauze nezapomněli cestu do hlediště našeho 
divadla, a jelikož nás hraní a všechno kolem něj 
nepřestává bavit, můžeme jim slíbit, že rozhodně 
nekončíme. A to ani přesto, že pravděpodobnost, že 
se v podlaze, komínu či na půdě liptákovských chalup 
podaří objevit další Mistrovu hru, je naprosto mizivá. 

Doufáme, že nám zachováte přízeň i v příštím roce, 
kdy oslavíme 20 let existence souboru.

Za Cimrman revival Sivice Petr Kadlec

Jmenování velitele
Na doporučení Sboru dobrovolných hasičů Sivice 
jsem dnem 11. 4. 2022 jmenovala pana Jana Těšitele 
velitelem výjezdové jednotky. Dosavadnímu veliteli 
panu Romanu Krčkovi děkuji za odvedenou práci 
a novému veliteli přeji hodně zdaru.

Marie Kousalová
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Evidence obyvatel
Statistika za 1. čtvrtletí 2022

Narozené děti:  10
Přistěhovaní:  2
Úmrtí:  1
Odstěhovaní:  6
Počet obyvatel:  1085

Kalendář kulturních a sportovních akcí

23. dubna XI. Obecní ples
  Kulturní dům, pořádá obec Sivice, hraje Panorama

30. dubna Sběr železného šrotu
  Obec, pořádá Sbor dobrovolných hasičů

2. května Mše svatá k výročí posvěcení kaple sv. Rocha 
  Kaple, pořádá obec Sivice a farnost Pozořice

5. května Vítání občánků
  Obecní dům Sivice, pořádá kulturní komise obce

8. května Den matek
  Kulturní dům Sivice, pořádá KDU-ČSL Brno-venkov

8. května Okrskové kolo Sportovní soutěže požárních  
  družstev - muži, ženy
  Sportovní areál Sivice, pořádá Sbor dobrovolných hasičů

4. června Ženáčské hody
  Kulturní dům Sivice, pořádají ženáči

11. června Hry bez hranic, dětský den
  Sportovní areál Sivice, pořádá Sportovní klub Grušáci

12. června Fotbal svobodní x ženatí
  Sportovní areál Sivice, pořádá Sportovní klub Grušáci

16. června Školní akademie
  Kulturní dům, pořádá Základní škola a mateřská škola Sivice

21. června Prázdninová hasičská soutěž Okrsku
  Sportovní areál Sivice, pořádá Sbor dobrovolných hasičů

27. června Mše svatá u školy za žáky a učitele
  Prostranství před školou, pořádá Základní škola a mateřská škola Sivice

- 27 - KRONIKAKALENDÁŘ - 26 -

Společenská kronika
Ve 2. čtvrtletí roku 2022 oslaví životní jubileum:

89 let Jan Ryšavý

88 let Antonín Skládaný
 Květoslava Filipová

85 let Jiřina Kašparová
 Josef Železný 

83 let Marie Železná

82 let Milan Krčma

80 let Julie Koukalová
 Otakar Műller
 Jarmila Brabcová
 Naděžda Kuklínková

75 let Marta Ondráčková
 Stanislav Smutný

70 let Jaroslava Petlachová
 Marie Smutná

65 let Miroslava Fialová
 Milan Homola
 Josef Pokorný
 Květoslava Boháčková

60 let Jana Midrlová
 Jan Vičar
 Lubomír Krčma
 Jana Ševčíková
   Oldřich Ondráček
  Marta Koutná
 Pavel Polach
 Bedřich Ondráček

Jubilantům srdečně blahopřejeme.

Citát
Protože všichni sdílíme tuto malou planetu Zemi, 
musíme se naučit žít v harmonii a míru mezi sebou 
a s přírodou. To není jen sen, ale nutnost.

  Dalajláma

Žádost o příspěvek na stočné
O poskytnutí daru ve výši 1 000 Kč si můžete zažádat  
od 2. 5. 2022 do 30. 12. 2022 na Obecním úřadě v Sivicích.

Můžete si vyzvednout a vyplnit papírový formulář a převzít příspěvek osob-
ně. Nebo si můžete formulář stáhnout na odkazu: www.sivice.cz/volny-cas/
aktuality, vyplnit a odeslat elektronicky na adresu sivice@sivice.cz, příspěvek 
převedeme na účet uvedený v žádosti.

Vítáme do života
v 1. čtvrtletí roku 2022

Mariana Petrová
Jan Smutný
Magdaléna Sukovatá
Kryštof Kloud
Jáchym Hasoň
Anna Hasoňová
Stela Macholánová
Miroslav Buchta
Sára Čechovič
Kristina Ella Bruce

Sivický zpravodaj 2/2022 - vydává obec Sivice, 
vychází čtvrtletně, registrace MK ČR E 22033.
Příspěvky zasílejte na adresu sivice@sivice.cz. 
Uzávěrka dalšího čísla je 30. června 2022. 

Srdečně vás všechny zveme  
v neděli 8. května 2022 
v 15 hodin 
do Kulturního domu v Sivicích na

DEN MATEK
s cimbálovou muzikou VIOLA
a krátkým kulturním programem.
  
Bude zajištěno občerstvení a skákací hrad pro děti. 
Vstupné dobrovolné. Všechny ženy se mohou těšit 
na malý dárek.

Zvou pořadatelé: KDU-ČSL Brno-venkov
a lidovci ze Sivic, Pozořic, Viničných Šumic a Kovalovic.




